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Valtioneuvoston hankeikkunan ministeriöiden yhdyshenkilöryhmä 

 
Aika  24.5.2018 klo 13.30 - 15.05 
 
Paikka  OKM, Meritullinkatu 10, nh Kalevala 
 
Osallistujat  Luostarinen Selja, VNK (pj) 

Nurminen Päivi, VNK 
Haapiainen Raija, TEM 
Hyvärinen Liisa, VNK  
Kuittinen Pekka, VNK  
Kurki Vappu, STM (saapui n. klo 14.15) 
Laurila Päivi, VNK (siht) 
Lindholm Tomi, VNK (kohtien 1-2 käsittelyn ajan) 
Paakkola Susanna, MMM 
Salminen Oili, OM  
Siljamäki Anna, MMM  

 
 
ASIALISTA 

1) Kokouksen avaus 

Yhdyshenkilöryhmän puheenjohtaja Selja Luostarinen avasi kokouksen 
ja käytiin asialista läpi. 

2) Tietosuoja-asetuksen voimaantulo ja Hankeikkuna (Tomi Lindholm, VNK) 

VNK:n tietosuojavastaava Tomi Lindholm esitteli EU:n tietosuoja-
asetusta, jonka soveltaminen alkaa 25.5.2018 (liite 1), sekä kertoi 
VNK:n perustaman valtioneuvoston tietosuojavastaavien verkoston 
tekemästä työstä ja sen etenemisestä. Tietopyyntöprosessi on 
suunniteltu yhteistyössä ministeriöiden ja valtioneuvoston 
tiedonhallinnan kanssa. Mahdolliset epäselvyydet pyydetään välittämään 
ministeriön tietosuojavastaavalle tarkistettavaksi. 
 
Tietosuoja-asetuksen mukaan rekisterinpitäjän vastuulla on huolehtia, 
että rekisteröidyn oikeudet toteutuvat. Jos kahdella toimijalla on 
rekisterinpitäjän vastuu, käytetään termiä yhteisrekisterinpitäjyys. 
Valtioneuvoston hankeikkuna on tällainen järjestelmä, jossa toimijoina 
ovat niin VNK kuin kaikki ministeriöt. Rekisteröidyllä on oikeus saada 
pääsy omiin henkilötietoihinsa ts. oikeus tietää mihin ja miten hänen 
henkilötietojaan käsitellään sekä oikeus tietojensa poistamiseen eli 
”oikeus tulla unohdetuksi”. ”Oikeutta tulla unohdetuksi” ei sovelleta, jos 
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henkilötietojen käsittely on tarpeen rekisterinpitäjälle kuuluvan julkisen 
vallan käyttämistä varten (näin on ajateltu mm. VN:n hankeikkunan 
osalta). 
 
Susanna Paakkola MMM:stä nosti esiin, että mahdollisuus rajoittaa 
henkilön tietojen näkyvyyttä pitäisi ottaa käsittelyyn uudelleen ja 
tarkastella myös julkisen vallan käyttämistä perusteena. Keskusteltiin 
terminologiasta, tietojen julkaisemisesta Hankeikkunassa ja henkilön 
tietojen poistamisesta päättyneiltä hankkeilta tai ylipäätään joko 
yksittäisistä tietokentistä tai asiakirjatiedostoista (kuten 
asettamispäätökset); mitä perusteita laista tulee säilyttää henkilötietoja 
ja mitä eduskunnan perustuslakivaliokunta on linjannut tietojen 
massaluovutuksista. 
 
Hankeikkunassa käsitellään hankkeisiin nimitettyjen - julkista valtaa 
käyttävien - henkilöiden tietoja sekä muiden henkilöiden tietoja. 
Hankeikkunaan vietävät nimi-, puhelin-, ja sähköpostitiedot luokitellaan 
vähäriskisiksi henkilötiedoiksi. Tomi Lindholm lupasi ottaa esille tuodut 
kysymykset käsiteltäväksi. 
 

3) Hankeikkunan jatkohankkeen tilannekatsaus (Päivi Nurminen, VNK) 

Jatkohankkeen perustamista on selvitetty, mutta toistaiseksi on lähdetty 
kehittämään tärkeimpiä kehittämistarpeita työpajoissa. 
 
Hankeviestinnän kehittäminen 
Koko työryhmä korosti hankeviestintää hankehallintaa poikkileikkaavana 
kokonaisuutena. Järjestelmäintegraatioiden myötä hankeviestinnän 
merkitys korostuu entisestään. Työryhmä korosti virkamiehen 
viestintäkoulutuksen tärkeyttä, jo perehdytysvaiheessa. Työpajoissa oli 
nostettu esiin useita ehdotuksia hankeviestinnän kehittämiseksi. 
 
Hallitusohjelman toimeenpanon ylläpito ja seurantanäkymä 
Kehitteillä on ratkaisu, joka soveltuu joustavasti käyttöön kulloisenkin 
hallitusohjelman tarpeisiin. Hierarkia on tavoitteena voida toteuttaa eri 
tavoin, ja hallitusohjelman seurannan tilanne tulee voida tallentaa ja 
julkaista. Tämä ei ole ihan yksinkertainen toteutettava, joten teknisiä 
haasteita selvitetään ja työhön on tarkoitus ottaa mukaan 
palvelumuotoilija. Kehittämistä jatketaan. 
 
Kehitystyötä tehdään osana jatkuvaa palvelua. Vuoden päästä pitäisi 
olla käytössä hallitusohjelman toimeenpanon seurantanäkymä. Lomien 
jälkeen alkaa hankeviestinnän kehittäminen, tarkempaa aikataulua ei 
ole vielä määritelty. 

 
Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Käytiin puheenjohtajan johdolla läpi edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
MMM:n edustajia pyydettiin toimittamaan konkreettisia kenttäkohtaisia 
ehdotuksia tai malleja raportointiominaisuuksien kehittämistä varten. 



3 (5) 

 
Asettamispäätöksen laadintamahdollisuutta tarkastellaan uudelleen 
VAHVA –integraation yhteydessä. 
 
Saavutettavuusdirektiivin voimaantulon vaikutukset ja huomioiminen 
Hankeikkunassa otetaan tarkempaan käsittelyyn seuraavassa 
kokouksessa. 
 
Asiasanojen kieliversiot ovat YSO:ssa ja JUHOssa kolmella kielellä 
olemassa ja hyödynnettävissä, mutta Hankeikkunan käyttöliittymässä ei 
ole englanninkielistä kenttää käytettävissä. Ruotsinkielisen näkymän 
käyttöä YJA:n puolella kehitetään myös. 
 
Hankkeella muuttuneista tiedoista toivottu sähköposti-ilmoitus on viety 
kehitysehdotuksiin ja tulossa tarkempaan tarkasteluun. 
 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 

4) Hankeikkunan jatkuva palvelu ja YJA (Pekka Kuittinen, VNK) 

Käytiin läpi jatkuvan palvelun tehtävät ja alustava aikataulutus (liite 2). 
Tärkeimpänä VAHVA-integraation määrittely kesäkuun aikana. Tähän 
kytkeytyy tekniikkaa kirjautumisratkaisujen kanssa, joita ratkotaan 
samalla. Pienempiä integraatioita suunnitellaan (Kampus, Valto, Miko). 
Pienkehityksessä on ollut käsittelyssä n. 100 tikettiä, joissa uutta tai 
päivitettyä toiminnallisuutta sekä joitain korjauksia. 
 
Hallituksen istuntokauden lainsäädäntösuunnitelman kevätkausi 
hoidettiin jo Hankeikkunassa ja julkaisu ulkoisilla sivuilla on tavoitteena 
28.5.2018 (http://valtioneuvosto.fi/lainsaadantosuunnitelma). 
Eduskunnasta nimetyt käyttäjät pääsevät myös katselemaan ko. tietoja. 
Saadun palautteen mukaan palveluun on oltu eduskunnassa tyytyväisiä. 
 

5) Kuulumiset ministeriöistä 

Oili Salminen esitteli OM:n käyttöönottoryhmän kokemuksia 
Hankeikkunan käytöstä ja kehittämisehdotuksia (liite 3). Integraatiota 
Vahvan ja Hankeikkunan välillä odotetaan kovasti, jotta tuplatyöstä 
päästäisiin. Hankkeiden tietojen ylläpito ajantasaisesti ja 
vastuuhenkilöiden toimesta on haastavaa. Etappeja ei vielä tunneta 
kovin hyvin. Ruotsinkielistä sisältöä kaivataan lisää. Järjestelmä on 
toiminut teknisesti vakaasti. Kuvaus-kenttien merkkimääriä toivotaan 
kasvatettavan. Raportointiominaisuuksia toivotaan kehitettävän niin, 
että osaston/yksikön hankkeet saataisiin listattua. Hankkeiden ylläpito-
oikeuksien lisääminen kirjaamon kautta koetaan hankalana – selvitetään 
tätä asiaa, hankkeen avaajahan voi myös lisätä oikeuksia. Hanketyypin 
muuttaminen ollaan toteuttamassa Hankeikkunaan. 
 
MMM:n Anna Siljamäki ja Susanna Paakkola kertoivat, että 
Hankeikkunan tuottamien excel-raporttien muokkaaminen koetaan 
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työläänä ja aikaa vievänä. Hauilla tulisi saada tulokseksi paremmin 
toiminnan ja talouden suunnitteluun sopivia tietoja, jotta rinnakkaisista 
menetelmistä voitaisiin luopua. Puheenjohtaja pyysi toimittamaan 
tarkempia tietoja (kohta 3, edellisen kokouksen pöytäkirja). 
 
Vappu Kurki STM:stä tarkistaa myös raportoinnin kehittämistarpeita ja 
toimittaa mahdolliset ehdotukset STM:n lakisalkku-sovelluksen 
raporteista. 
 
Raija Haapiainen TEM:stä ei ollut saanut tällä välin palautetta 
Hankeikkunaan liittyen. 
 
Päivi Nurminen pahoitteli ennen Vahva-Hankeikkuna –integraatiota 
vallitsevaa tilannetta, joka aiheuttaa tuplatyötä. Palautetta voi 
tarvittaessa ohjata VNK:n yhteyshenkilöille. Integraatio yritetään saada 
käyttöön mahdollisimman pian, jolloin hyötyjä aletaan saada. 
 
Laadunvalvojat kertoivat, että Hankeikkunan versiopäivitys tehtiin 
toukokuun alussa. Laadunvalvojat testasivat uudet/korjatut 
ominaisuudet. Uusi testauskierros on tulossa kesäkuun alussa. 
 

6) Muut asiat 

Selja Luostarinen (liite 4): 
 
Valtioneuvoston viestinnän huomioita 
Pyydetään kiinnittämään huomiota aliaksen käyttöön ja kieliasuun 
hankkeiden nimeämisissä. Todettiin, että esikatselunäkymän avulla 
tietojen ylläpitäjän olisi helpompi tarkistaa tietojen näkyvyys julkisella 
puolella. Puheenjohtaja on pyytänyt viestinnän asiantuntijaa ja YJA:n 
palveluvastaavaa osallistumaan syksyllä ryhmän kokoukseen. 
 
Esimerkkejä mallihankkeista 
Liitteessä on jokaisesta hanketyypistä yksi mallihanke. Esimerkeissäkin 
on puutteita esim. ruotsinkielisellä puolella, Kuvaus-osion kentissä (mm. 
Tiivistelmä olisi hyvä olla aina, koska näkyy hakutuloksissa) tai 
etapeissa. THY:n pääkäyttäjiltä on pyydetty lisää esimerkkejä. Jos niitä 
löytyy, ne lisätään ryhmätyötilan materiaaleihin ja niistä lähetetään tieto 
yhdyshenkilöryhmän jäsenille.  

 
Kehittämisehdotusten tilanne 
Liitteessä tilasto tänä ja viime vuonna saapuneiden ehdotusten 
määrästä ja statuksesta. 
 
Anna Siljamäki kysyi, olisiko näkymää teknisesti mahdollista muokata 
niin, että hankkeen omistajan/vastuuhenkilön/yhteyshenkilön ollessa 
sama, tietojen syöttäminen olisi yksinkertaisempaa. Lisätään 
kehitysehdotuksiin ja selvitetään kehittämismahdollisuutta ja 
työmäärää. 
 



5 (5) 

Oili Salminen kysyi, kuinka paljon VN hankeikkunan julkista rajapintaa 
on käytetty. Päivi Nurminen kertoi, että kävijämäärä on 290 ja 
latausmäärä on 92. 
 
Seuraava kokous 
Sovittiin alustavasti seuraava kokous syyskuulle. Puheenjohtaja lähettää 
kutsun. 
 

7) Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 15.05. 
 
 
 

Liitteet  Liite 1; Lindholm Tomi, Tietosuoja-asetus ja Hankeikkuna 
 Liite 2; Kuittinen Pekka, Hankeikkunan jatkuva palvelu 

  Liite 3; Salminen Oili, OM:n kokemuksia Hankeikkunan käytöstä  
Liite 4; Luostarinen Selja, Yhdyshenkilöryhmän kokous 24.5.2018 

 
 

Jakelu Yhdyshenkilöryhmän jäsenet ja varajäsenet 
Lindholm Tomi 
 


